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SRBIJA

DAČIĆ S AMBASADOROM NEMAČKE: BILATERALNI ODNOSI VEOMA DOBRI

BEOGRAD, 9. januara 2019. (Beta) - Ministar spoljnih poslova Srbije Ivica Dačić i ambasador
Nemačke u Beogradu Tomas Šib saglasili su se 9. januara da su bilateralni odnosi veoma dobri
i da ih odlikuje razvijena saradnja u svim oblastima. Dačić i Šib su konstatovali da postoji
konstantan trend unapređenja dijaloga na visokom i najvišem nivou, saopštilo je Ministarstvo
spoljnih poslova. Složili su se da se dobri odnosi Srbije i Nemačke ogledaju i u ekonomskoj
saradnji i ukazali da je robna razmena u 2018. godini premašila 4,5 milijarde evra, navodi se u
saopštenju. Sagovornici su konstatovali da dve zemlje ostvaruju veoma dobru saradnju i na
multilateralnom planu i izrazili uverenje da će ona biti nastavljena i u naredne dve godine, tokom
kojih će Nemačka biti nestalna članica Saveta bezbednosti Ujedinjenih nacija. Šib je Dačiću
uručio poziv nemačkih ministara spoljnih poslova i privrede, Hajka Masa i Petera Altmajera, za
učešće na Berlinskom energetskom dijalogu 9. i 10. aprila.

BRNABIĆ: SRPSKOM NARODU POTREBNO JE MNOGO POLITIČKE MUDROSTI I
HRABROSTI

BANjALUKA, 9. januara 2019. (Beta) - Premijerka Srbije Ana Brnabić izjavila je 9. januara da je
potrebno mnogo političke mudrosti i hrabrosti da srpski narod "ne bi živeo kako ga vetrovi nose,
nego kako sâm želi" - u miru, stabilnosti, slobodi i nezavisan u donošenju odluka u sopstvenom
najboljem interesu. Govoreći na svečanoj akademiji povodom Dana Republike Srpske, Brnabić
je podsetila na reči srpski političara Stojana Novakovića da "život narodni ne sme da teče kako
ga nose vetrovi", ocenivši da su na ovim prostorima uvek bili "snažni vetrovi i sa Istoka i sa
Zapada, nikada naivni i nekako su se baš ovde uvek sudarali i prelamali". "Za nas danas nema
bolje opomene od ove rečenice i od naše prošlosti", ocenila je premijerka Srbije. Prema njenim
rečima, bez obzira na to "kakvi vetrovi bili na ovim prostorima", građanima su potrebni mir,
stabilnost, sloboda i nezavisnost u donošenju odluka. "Samo mir i stabilnost će omogućiti da u
budućnosti u celom našem regionu svi građani, bez obzira na njihovu nacionalnost i veru, žive
slobodnije, srećnije i zaklonjenije od svih vetrova", kazala je Brnabićeva. Zbog toga će Srbija,
dodala je, "mudro i strpljivo poštovati svoje međunarodne obaveze, prvenstveno Dejtonski
mirovni sporazum, ne gubeći pritom osećaj za neophodnu meru pravde, nezavisnosti i slobode
koju uživa Republika Srpska". "Međunarodno pravo za nas nije samo mrtvo slovo na papiru i
nije nam teško i nikada nam neće biti teško da, poštujući druge, ostanemo verni samima sebi i
onom što smo nasledili iz prethodnih vremena", rekla je Brnabić. Ona je kazala da će Srbija
poštovati svaku odluku koju konsenzusom donesu tri konstitutivna naroda u Bosni i
Hercegovini, ali da će uvek posebno brinuti za građane Srpske. Prema njenim rečima, radiće na
osnaživanju specijalnih veza između Republike Srpske i Srbije jačanjem saradnje u oblasti
kulture i obrazovanja.

DODIK: BIH NIJE ŽELjA SRBA U BIH, NAŠA SLOBODA ZAVISI ISKLjUČIVO OD TOGA
IMAMO LI DRŽAVU

BANjALUKA, 9. januara 2019. (Beta) - Predsedavajući Predsedništva BiH Milorad Dodik izjavio
je 9. januara da su Srbi mnogo stradavali bez svoje države na prostorima BiH i da zbog toga
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njihova sloboda zavisi isključivo od toga da li imaju svoju državu. Dodik je na svečanom prijemu
povodom Dana RS rekao da je stvaranje Republike Srpske bila odluka ljudi koji su znali da idu
u neizvesnost i koji su "svoj lični i porodični komoditet žrtvovali zbog slobode naroda". On je
ocenio da su oni koji su rušili Dejtonski sporazum udarili na temelj BiH, ističući kako BiH "nije
želja Srba" u ovoj državi. Dodik je najavio da će kao član Predsedništva BiH insistirati na
nadležnostima koje su BiH date Ustavom, a ne onome što je nametano. Predsednica RS Željka
Cvijanović rekla je da RS svoj 27. rođendan obeležava stabilna i mirna, te da proslava Dana RS
ne treba nikoga da vređa. Ona je naglasila da je "pokazano zajedništvo i jedinstvo naroda", te
da je RS pokazala da je "otvoreno društvo". Patrijarh SPC Irinej poželeo je da RS koja je, kako
je kazao, pokazala opravdanost svog postojanja, živi i razvija se. Svečana akademija povodom
obeležavanja Dana Republike Srpske održana je pod sloganom "Ponosna i večna". Svečanoj
akademiji su, između ostalih, prisustvovali zvaničnici Srbije - premijerka Ana Brnabić i ministar
odbrane Aleksandar Vulin, ruski ambasador u BiH Petar Ivancov, te lider HDZ BiH Dragan
Čović.

VULIN: DOK JE PREDSEDNIK SRBIJE VUČIĆ, REPUBLIKA SRPSKA ĆE BITI ČUVANA I
SAČUVANA

BEOGRAD, 9. januara 2019. (Beta) - Ministar odbrane Aleksandar Vulin izjavio je 9. januara da
Srbija doživljava Republiku Srpsku kao svoj spoljnopolitički prioritet, te da će RS, dok je
predsednik Srbije Aleksandar Vučić na toj funkciji, biti čuvana i sačuvana. Kako se navodi u
saopštenju Ministarstva odbrane, Vulin je u Banjaluci na proslavi Dana Republike Srpske kazao
da kao što je Vučićeva politika "ojačala Srbiju, tako će ojačati i sačuvati Republiku Srpsku".
"Svaka naša akcija, svaka naša odluka je uvek vezana sa tim kako će se ona odnositi na
Republiku Srpsku", rekao je on. Vulin je kazao i da su Srbi suočeni s pretnjom "Velike Albanije",
te da zato nemamo pravo da odustanemo od rešavanja srpskog nacionalnog pitanja. "Srbi
moraju da razmišljaju rešavajući srpsko nacionalno pitanje u celini, bez obzira gde žive, ali
moraju da imaju jedinstven centar, i moraju da imaju jedinstven politički put i jedinstvene
političke odluke. Te odluke moraju da se donose u Beogradu, moraju da se donose u
zajedništvu svih Srba, ali moraju da se donose vodeći računa o svim delovima srpstva", ocenio
je Vulin. On je dodao da je Republika Srpska nastala da se "jasenovački genocid nikada više ne
bi ponovio i postojanje Republike Srpske garantuje da će Srbi živeti na tim prostorima mirno i
slobodno, kako treba i kako zaslužuju". "Republika Srpska jeste moj dom i Republika Srpska je
dom svih Srba, ali i dom svih ljudi koji veruju u slobodu i koji veruju da se za slobodu vredi boriti.
Svim građanima Republike Srpske čestitam današnji veliki praznik, ali čestitam ga i svim
Srbima, jer praznik Republike Srpske je praznik za sve Srbe, dokaz uspešnosti, borbe za
slobodu i dokaz potrebe borbe za slobodu", rekao je Vulin. Delegaciju Srbije na obeležavanju
Dana Republike Srpske predvodila je predsednica Vlade Ana Brnabić, a svečanom defileu na
Trgu Krajine i svečanoj akademiji u sportskoj dvorani "Borik" prisustvovali su ministar odbrane
Aleksandar Vulin i načelnik Generalštaba Vojske Srbije Milan Mojsilović.

NELA KUBUROVIĆ: PROSLEDILI SMO PRIŠTINI ZAPISNIKE SA SASLUŠANjA O
UBISTVU OLIVERA IVANOVIĆA

BEOGRAD, 9. januara 2019. (Beta) - Ministarstvo pravde Srbije upravo je prosledilo Prištini
opsežan izveštaj i odgovarajuće zapisnike sa saslušanja pojedinih ljudi u vezi sa ubistvom
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Olivera Ivanovića, izjavila je 9. januara ministarka pravde Nela Kuburović. Ona je za televiziju
"Pink" kazala da je to urađeno na osnovu poslednjeg zahteva iz Prištine da se saslušaju
određena lica u vezi sa istragom o ubistvu lidera Građanske inicijative SDP Olivera Ivanovića.
"To upravo govori da je Beograd i dalje spreman na saradnju i da je spreman da odgovori na
sve zahteve koji dolaze iz Prištine. Takvu dvosmernu komunikaciju od strane Prištine nemamo",
kazala je Nela Kuburović. Nažalost, nije došlo do uspostavljanja bližih odnosa i saradnje u vezi
sa istragom o ubistvu Ivanovića, jer je, kako je navela, Priština u startu odbila zajedničko
sprovođenje istrage. Ona je kazala da veruje da je to upravo jedan od razloga zašto nema
konkretnijih rezultata u predistažnom postupku. "Da su nam odmah bili dostupni svi podaci, koje
je tražilo i Tužilaštvo za organizovani kriminal po našim zahtevima za međunarodnu saradnju
koji su poslati još u januaru i februaru prošle godine, verujem da bi danas bili uspešniji rezultati
istrage", kazala je Nela Kuburović. Podsetila je da je Beograd takve zahteve poslao još pre
godinu dana, a da još nema odgovora iz Prištine. Ministarka ja kazala da je bilo spekulacija da
Beograd nikada nije uputio takve zahteve i istakla da postaje neoborivi dokazi da su oni upućeni
Prištini. Navela je da je bitno da Tužilaštvo za organizovani kriminal u Beogradu vodi
predistražni postupak, da se Biro za nacionalnu bezbednost, MUP i nadležne službe takođe
bave ovim pitanjem, te da to upravo pokazuje spremnost države da se otkrije i ko je
nalogodavac ovog krivičnog dela i ko su njegovi neposredni izvršioci.  
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